
داورزني: از انتقادها ناراحت نشويد
مجمع عمومي سالانه فدراسيون تكواندو صبح ديروز در حالي برگزار شد كه نتايج اخير اين 

رشته و حاشيه هاي به وجود آمده بابت آنها اين تصور را به وجود آورده بود كه مجمع امسال با 
تفاوتي فاحش نسبت به مجامع قبلي چالشي تر و پرانتقادتر از قبل برگزار شود،  اما حمايت 
قاطع وزارت ورزش به نمايندگي محمد داورزني، معاون توسعه ورزش قهرماني ورق را به 

سود فدراسيون برگرداند. داورزني به عنوان رئيس مجمع گفت: »با توجه به اينكه تكواندو 
يكي از رشته هاي پرافتخار ورزش كشور است، لازم است با قدرت و استراتژي برنامه 

خود را براي مسابقات جهاني، بازي هاي آسيايي و المپيك 2020 پيگيري 
كند. مطمئن باشيد كه وزارت ورزش از همه برنامه هاي فدراسيون تكواندو 
تا المپيك 2020 حمايت و پش��تيباني خواهد كرد.« داورزني با اشاره به 

انتقادهايي كه در خصوص وضعيت حاكم بر تكواندو مي شود، ادامه داد: 
»خيلي ناراحت اين صحبت ها نباشيد، اين موارد هميشه و همه جا وجود  
داشته است با كار و تلاش مي توان جواب تمام اين انتقادها را داد. هميشه 
نمي توان موفقيت را به صورت كامل كسب كرد. مهم اين است كه با 
جديت كار را دنبال كنيم و نقاط ضعف را شناسايي و برطرف كنيم، مردم 

از تكواندو توقع بالايي دارند و بايد به خواست آنها توجه كرد.«

ايران آماده قدرت نمايي در جام جهاني كشتي
گروه بندي رقابت هاي جام جهاني كشتي آزاد كرمانشاه در مقر اتحاديه جهاني كشتي 
 انجام شد. براساس اين قرعه كشي تيم ملي كشتي ايران ميزبان اين رقابت ها در 
گروه B با تيم هاي تركيه، هند و مغولستان قرار گرفت. در گروه A مسابقات هم 
تيم هاي روسيه، امريكا، آذربايجان و گرجستان قرار گرفتند. پس از مشخص شدن 
رقباي آزادكاران ايران علي بيات، سرپرست تيم ملي در گفت وگو با مهر ضمن اشاره 
به اينكه ايران مثل هميشه به فكر به دست آوردن مقام قهرماني است، گفت: 
»دو روز به بچه ها استراحت و مرخصي مي دهيم و پس از آن تمرينات 
سبك و مرور فن جهت قرار گرفتن در شرايط مسابقه را انجام مي دهيم. 
روز 26بهمن هم به كرمانشاه مي رويم.« از نكات جالب توجه رقابت هاي 
جهاني كرمانشاه اينكه روس ها از قرار معلوم با نفرات اصلي و عنوان دار 
خود در جام ياريگين حضور پيدا مي كنند، در اين ميان نبايد فراموش 
كرد كه امريكايي ها هم تيمي آماده را راهي رقابت ها مي كنند. تيم 
ملي تركيه هم بنا به گفته سرمربي اين تيم با نفرات برتر به ايران 
مي آيد. البته ترك ها كه نتوانس��تند در جام ياريگين حاضر باشند، 

مي خواهند از جام جهاني كرمانشاه كار اصلي خود را شروع كنند.

فريدون حسن
  منهاي فوتبال

با اين رويه در جهاني كره منهدم مي شويم
پولادگر بعد از ناكامي هاي برزيل س��كوت 
كرد و حالا با الفاظي تند به منتقدان واكنش 
نشان مي دهد. اين نش��انه ضعف اوست، اما 
گويا منتظر ب��ود آب ها از آس��ياب بيفتد و 
شروع كند به تخريب منتقدان و تغيير جو 
به سود خود. آيا همه افرادي كه در طول اين 
مدت از عملكرد فدراس��يون انتقاد كرده اند 
دروغگو و سياه نما هستند؟ گويا مسئولان 
ورزش فراموشكار شده  و ناكامي تكواندو را 
نمي بينند! داغي كه روي دل مهدي خدابخشي، فرزان آشورزاده، بي باك و 
مقانلو گذاشتند را چه كسي مي  خواهد جواب بدهد؟ پولادگر به جاي تخريب 
منتقدان آن هم با بدترين الفاظ، بهتر است از مردم عذرخواهي كند. جاي 
تعجب دارد وزير ورزش كه شناخت خوبي از ورزش دارد، هنوز به ناكامي هاي 
تكواندو ورود نكرده است. وزير بايد رابطه دوستي خود با پولادگر را خارج از 
ورزش دنبال كرده و نبايد اجازه دهد اين رابطه رش��ته پرمدال و المپيكي 
تكواندو به واسطه اين رابطه به نابودي كشيده شود. وزير بايد به فكر منافع ملي 
باشد. پولادگر كه خيلي زود از ناكامي بزرگ تكواندو در المپيك خارج شد، 
حالا با تشكيل شوراي فني مي خواهد از باتلاق ناكامي تكواندو فرار كند. بايد 
كارشناسي شود چه اتفاقي رخ مي دهد كه به يك باره مهدي بي باك و بيژن 
مقانلو حاضر نمي شوند با فدراسيون تكواندو كار كنند. چرا ذوالقدر كه دوست 
صميمي پولادگر است در شوراي و كميته فني حضور ندارد؟! چون پولادگر تا 
زماني كه منافع او تأمين است با افراد رابطه دوستانه دارد؛ اين قانون فدراسيون 
اوست، اما چند نفر به خاطر اين مديريت و سياست غلط بايد نابود شوند؟ يعني 
يك نفر در وزارت ورزش نيست كه علل شكست تكواندو را بررسي كند. كدام 
يك از قهرمانان بزرگ اين كشور مثل ساعي، خداداد، باقري معتمد، برادران 
فرجام دانش، ملكي  و بزرگان اين رشته در ش��وراي فني حضور دارند؟ اين 
شوراي چه قدرت فني دارد وقتي در نهايت تصميم نهايي را رئيس فدراسيون 
مي گيرد؟ دوران زورگويي و گردنكشي به پايان رسيده است. مسئولان وزارت 
ورزش بايد جوابگو باشند چه پشت پرده اي وجود دارد كه او مدعي است كسي 
نمي تواند بركنارش كند؟! ما خطري كه پيش روي تكواندو است را گوش زد 
مي كنيم. تا در مسابقات قهرماني جهان )كره جنوبي( منهدم نشويم وگرنه در 

اين مسابقات جزو چهار تيم آخر جدول مسابقات خواهيم بود. 

قولي به سجادي درباره كميته المپيک ندادم
با آمدن مسعود سلطاني فر تصور مي شد كه 
نصرالله سجادي به كميته ملي المپيك برود. 
شايعات و حرف و حديث هاي زيادي در اين باره 
مطرح شد، چراكه س��جادي گزينه ورزشي 
دولت قبل بود و س��لطاني فر دوست داشت 
گزينه نزديك به خودش را معاون توس��عه 
ورزش قهرماني وزارتخانه كند. اين موضوع وقتي قوت گرفت كه داورزني 
با حفظ سمت جانشين سجادي در وزارتخانه شد. حالا همه منتظر رفتن 
سجادي به كميته ملي المپيك هستند، اما ديروز وزير ورزش آب پاكي را 
روي دست سجادي ريخت و اعلام كرد: »به نصرالله سجادي درباره كميته 
ملي المپيك قولي ندادم و كيومرث هاشمي در اين كميته به كارش ادامه 
مي دهد.« به نظر مي رسد با اين صحبت، اختلافات وزير با سجادي علني تر 

از قبل شده و سجادي اصلاً گزينه وزارت ورزش نبوده است. 

فرصتي كه انقلاب اسلامي به ورزش داد 
روزهاي غرورآفرين دهه فجر در حالي يادآور پيروزي شكوهمند انقلاب 
اسلامي كشورمان اس��ت كه در 38 سال گذش��ته مي توان بركت هاي 
انقلاب را در ورزش كشور مانند ساير بخش ها ديد. نگاهي به موفقيت ها و 
تلاش هايي كه در سال هاي پيروزي پس از انقلاب، نشان از روند صعودي 
ورزش كشور در عرصه هاي مختلف دارد. در حالي انقلاب اسلامي پيروز 
شد كه ورزش در دوران حكومت پهلوي گستردگي امروز نداشت و بخش 
زيادي از جامعه از امكانات ابتدايي براي ورزش محروم بودند، اين مسئله 
سبب شده بود تا زمينه براي گسترش آس��يب هاي اجتماعي در سطح 
جامعه به وجود بيايد و خيلي ها امكان دسترسي به امكانات اوليه ورزش را 
هم نداشته باشند. با اين حال با پيروزي انقلاب و سقوط حكومت دست 
نشانده پهلوي، ورزش هم مانند تمامي بخش هاي كشور دچار تحول شد 
و پيشرفت هاي شگرفي را در 38 سال گذشته شاهد بوده است كه سبب 
شده تا برخلاف روزهاي حكومت نظام ستمشاهي، بخش وسيعي از جامعه 
ايران فرصتي براي ورزش پيدا كنند. افزايش زيرساخت ها و اماكن ورزشي، 
طوري كه در دورترين مناطق هم حداقل امكانات ورزشي وجود دارد، سبب 
شده شاخص هاي سلامت در كشور بالا برود، امري كه با كاهش هزينه هاي 
درمان همراه است، طوري كه مي ش��ود، گفت توسعه ورزش همگاني از 
شاخصه هايي است كه در سال هاي بعد از انقلاب رشد قابل توجهي داشته، 

هرچند هنوز تا رسيدن به ميانگين هاي جهاني فاصله وجود دارد. 
 علاوه بر اين در بعد ورزش قهرماني هم انقلاب براي ورزش ايران منشأ 
بركت هاي زيادي بوده و در سه دهه گذشته ورزشكاران كشورمان به 
مدد توجهاتي كه به امر ورزش در جمهوري اس��لامي ش��ده، توانسته 
گام هاي بلندي را در ورزش دنيا بردارند و قهرمانان كشورمان افتخارات 
زي��ادي را در ميادين بين المللي براي كش��ورمان به ارمغ��ان بياورند. 
هرچند در مقال ش��رح اين موفقيت ها به دليل گستردگي آن ممكن 
نيست، اما تأثير انقلاب در توسعه ورزش قهرماني سبب شده تا ورزش 
دنيا به احترام ورزشكاران ايراني بايس��تد و پرچم سه رنگ كشورمان 
در مس��ابقات مختلف به اهتزار در بيايد. مانند رقابت هاي المپيك كه 
در هر دوره شاهد موفقيت هاي ورزش��كاران ايراني بوده و ملي پوشان 
رشته هاي مختلف توانسته اند با توجه به فرصتي كه به دليل پيروزي 
انقلاب برايشان به وجود آمده در اين رقابت هاي كه بزرگ ترين جشنواره 
ورزشي دنياست، بدرخشند و روي سكوي قهرماني بروند. اگر تا پيش از 
انقلاب، همه نگاه ها به رشته كشتي براي كسب مدال بود، در سال هاي 
بعد از پيروزي انقلاب شاهد هس��تيم كه رشته هاي بيشتري به جمع 
رشته هاي مدال آور كشورمان اضافه ش��ده اند و تكواندو و دووميداني 
هم در جريان المپيك هاي بعد از انقلاب، به جمع رشته هاي مدال آور 
كش��ورمان در المپيك اضافه ش��ده اند و از المپيك سيدني هم رشته 
وزنه برداري پس از چند دهه كه از آخرين مدال آوري ايران در المپيك 
مي گذشت، دوباره با حمايت ها و پشتوانه سازي كه در اين رشته ورزشي 
شد، به جمع رشته هاي مدال آور ايران در المپيك بازگشت تا ديگر مانند 

قبل از انقلاب نگاهمان براي كسب مدال، تنها به كشتي نباشد. 
علاوه بر اين در ميادين جهاني همه ورزشكاران كشورمان در رشته هايي 
مانند كاراته، شمشيربازي، فوتسال و واليبال توانسته اند در بين كشورهاي 
مدعي جهان قرار بگيرند و نشان داده اند كه جوانان ايراني حرف هاي زيادي 
براي گفتن دارد، حضور واليبال در المپيك و همچنين كسب مقام سوم 
فوتسال در رقابت هاي جام جهاني كه اولين مدال رشته هاي تيمي ايران در 
رقابت هاي جهاني بود از بزرگ ترين افتخارات ورزش ايران پس از انقلاب 
است كه سال گذشته به دست آمد. حضور فوتبال كشورمان در سه دوره 
جام جهاني در 38 سال گذشته آن هم در حالي كه پيش از انقلاب تنها 
يك بار فوتبال به جام جهاني صعود كرده بود، از ديگر دستاوردهاي ورزش 
قهرماني در سال هاي بعد از پيروزي انقلاب است كه ثمره و ميوه توجه ويژه 
نظام جمهوري اسلامي است و سبب ش��ده تا جوانان كشورمان فرصت 
بيشتري براي ابراز توانايي هايشان در مسابقات جهاني داشته باشند. علاوه 
بر اين ورزش بانوان هم در سال هاي پيروزي بعد از انقلاب تحولات بزرگي 
را به خودش ديده است و بانوان كشورمان با حجاب اسلامي در رشته هايي 
مانند كاراته، تكواندو و تيراندازي حرف هاي زيادي براي گفتن داشته اند، 
آخرين آن هم مدال تاريخي كيميا عليزاده در المپيك بود كه اولين مدال 
بانوان در تاريخ المپيك محسوب شد، مدالي كه با قرار گرفتن بانوي ايراني 
با حجاب روي سكوي المپيك، نشان دهنده توانمندي هاي بانوان كشورمان 

بود كه انقلاب اسلامي فرصتي را براي بروز دادن آن فراهم كرده بود. 
علاوه بر اي��ن در ورزش جانبازان و معلولان هم قهرمانان كش��ورمان 
بارها در مس��ابقات جهاني و پارالمپيك افتخارات زيادي را به دس��ت 
آورده اند كه در اي��ن بين زهرا نعمتي به عنوان ش��اخص اين بخش از 
جامعه، توانست براي اولين  بار در تاريخ ورزش كشور، علاوه بر حضور در 
پارالمپيك، مجوز المپيك را هم كسب كند تا نشان دهد كه معلوليت 
محدوديت نيست. همه اينها در كنار هم از بركات انقلاب اسلامي است 
كه روح تازه اي در كالبد ورزش ايران دميد و سبب شد تا جوانان ايراني، 

توانايي هايشان را به رخ جهانيان بكشند.

نايب قهرماني در ج�ام جهاني ايتاليا 
موفقيت ديگري براي شمش�يربازي 
ايران بود. کسب مدال نقره آن هم در 
حض�ور بهترين هاي دنيا چه حس�ي 

داشت؟
مسابقات جام جهاني يكي از رقابت هايي است كه در 
بالاترين سطح كيفي برگزار مي شود و در اين دوره 
نيز 80 شمشيرباز از جمله قهرمانان و نايب قهرمانان 
المپيك و بهترين ها در اين مسابقات حاضر بودند. 
سطح جام جهاني فوق العاده بود.  دنيا دوست ندارد 

ايران مدال بگي��رد، ولي ما م��دال را از چنگ آنها 
درآورديم. علاوه بر اينكه در مسابقه مبارزه كرديم 

يك جنگ هم براي گرفتن مدال داشتيم. 
ب�ا نايب قهرمان�ي در ج�ام جهاني و 
همچنين حضور موفق در المپيک ريو، 
انتظارات از شما بيش�تر خواهد شد. 
آيا امکانات و توجهات به ش�ما و ساير 

شمشيربازان افزايش يافته است؟
انتظارات بالا رفته و بيش��تر هم مي شود. اين حق 
مردم است؛ هميش��ه گفته ام اين حق مردم است 

كه از ورزشكاران شان انتظار داشته باشند. من هم 
به عنوان سرباز مردم در اين رشته فعاليت مي كنم. 
منتها تا جايي كه توان داشته باشم و بتوانم به اين 
روند رو به رش��د ادامه مي دهم. دوس��ت دارم كه 
مسئولان نيز نگاه ويژه اي به شمشيربازي داشته 
باشند و حمايت هاي لازم را از اين رشته دريغ نكنند، 
چراكه پيمان فخري )سرمربي تيم ملي سابر( را كه با 
مربيان جهان مبارزه مي كند، اصلاً نمي توان در يك 
ترازو گذاشت. پيمان فخري سه پيشنهاد از سه قاره 
مختلف دارد و من خودم شاهد اين مسئله بوده ام. در 

مسابقات پيشنهادهاي خوبي به او داده شده منتها 
حق سرمربي ايران بيشتر از آن چيزي است كه به او 
داده مي شود. با اينكه چراغ خاموش مدال مي گيريم، 
اما اميدواريم حمايت ش��ويم و با تم��ام قدرت به 

موفقيت هاي بعدي برسيم. 
وعده هاي مس�ئولان پس از المپيک 
2016 تغييري در وضعي�ت و امکانات 

شمشيربازي ايران ايجاد کرد؟
حمايت ها بايد چشمگير باشد نه اينكه فقط اسمش 
تغيير باشد. شمش��يربازان تيم ملي اميدوارند كه 
تغييرات چشمگيري را شاهد باشيم. دكتر سلطاني فر 
پيش از جام جهاني سرزده به تمرينات تيم ملي آمد 
و قول پاداش برنز المپيك را به من و پيمان فخري 
داد. فعلاً خبري از پاداش هاي المپيك نشده و همه 
ورزشكاران المپيكي منتظرند تا مراسم تجليل از 

مدال آوران المپيك ريو برگزار شود.  
سطح شمشيربازي ايران در سال هاي 
اخير بالا رفت�ه اس�ت. در صورتي که 
حمايت هاي لازم از اين رشته مدال آور 
ش�ود، فک�ر مي کني�د ملي پوش�ان 
شمش�يربازي چ�ه موفقيت هايي را 

کسب مي کنند؟
سطح شمشيربازي ايران در اسلحه سابر روز به روز 
در حال بهتر شدن و پيشرفت است تا جايي كه دنيا 
به لرزه درآمده اس��ت. بدانيد كه اين مدال ها حق 
ما از شمشيربازي جهان است. هر روز بهتر از قبل 
مي شويم. عنوان چهارمي هم كه در بخش تيمي 
كسب كرديم )علي پاكدامن، باهر و رهبري( انصافاً 
هيچ چيز كم نگذاشتيم و كسب عنوان چهارم در 
جام جهاني كم از مدال ندارد. جايي كه فرانس��ه، 
امريكا، آلمان، بلاروس و روسيه جزو چهار تيم برتر 
نبودند. در حالي كه ايران، كره جنوبي، مجارستان و 
ايتاليا چهار تيم اول دنيا لقب گرفتند. شكست تيم 
روسيه كه مهد شمشيربازي است بي سابقه بود و 

امتياز بسيار خوبي براي تيم ملي كسب كرديم. 
نگاه رقبا به شمش�يربازي کشورمان 
نسبت به گذش�ته چه تغييري کرده 

است؟
لرزه به تن رقب��اي جهان افتاده و ن��گاه ويژه اي به 
شمشيربازي ما دارند. اگر تيم هاي ديگر را يك بار 
آناليز مي كنند، شايد بازي شمشيربازان ايراني را 

پنج بار آناليز كنند. 
چط�ور ش�د ک�ه ب�ا پرچم ش�هداي 
آتش نش�انان به روي س�کو رفتيد و 

مدالتان را به گردن آويختيد؟
يك كار قلبي بود و خيلي دوس��ت داشتم اين كار 
را انجام دهم. فكر مي كنم اي��ن حركت كمترين 
كاري بود كه از دستم برمي آمد. شايد ذره اي از غم 

خانواده هاي اين شهدا كاسته شود. 
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با همکاري بسيج، براي المپيک آماده مي شويم
جلسه مشترك مسئولان فدراسيون كاراته 
و سازمان ورزش بسيج در محل فدراسيون 
كاراته برگزار شد. محمدصادق فرجي، رئيس 
فدراس��يون كاراته درباره اي��ن ديدار گفت: 
»هدف از اين نشست افزايش هماهنگي ها 
و تعاملات بين بسيج و فدراسيون بود. بسيج 
در حوزه زيرساخت ها و استعداديابي و ورزش قهرماني حضور پررنگ، 
قوي و ملموسي داشته است كه سبب ش��ده به عنوان يكي از بازوهاي 
اصلي ورزش كشور لقب بگيرد. با توجه به پتانسيل هايي كه در بسيج 
وجود دارد، به دنبال اين هس��تيم كه با تعاملاتي كه صورت مي گيرد، 
ظرفيت هاي موجود براي پيشرفت كاراته استفاده كنيم. در نهايت قرار 
شد زيرساخت هاي ورزش كاراته براي موفقيت در المپيك تقويت شود و 

در اين راستا از تمام توانمندي هاي بسيج استفاده مي كنيم.«

انتظار رأي از كسي ندارم 
نام ناظم الش��ريعه در حالي از سوي سايت 
فوتس��ال پلنت به عنوان يكي از ۱0 مربي 
برتر جهان معرفي شده كه اين مربي ايراني، 
افتخار عنوان سومي جهان را متعلق به تمام 
ايراني ها مي داند و مي گويد: »اين افتخاري 
است كه نصيب من و فوتس��ال ايران شده 
است. هميشه گفته ام كه نماينده تمام مربيان ايراني در تيم   ملي هستم. 
اگر افتخاري كسب مي شود ابتدا براي ورزش ايران و سپس مربيان 
فوتسال است. قرار گرفتن من در بين ۱0 مربي برتر نيز از همه مهم تر به 
بازيكنان تعلق دارد. اين افتخار در سال هاي گذشته نيز نصيب مربيان 
ديگري از ايران شده و من هم مثل آنها خوشحالم. نمي دانم شرايط 
رأي گيري به چه شكلي پيش خواهد رفت، اما انتظاري از هيچ كسي 

ندارم و هر كسي كه صلاحيت انتخاب را دارد، بايد انتخاب كند.«

مجيد افلاكي

كارشناس تكواندو

ترامپ ميزباني المپيک را از امريکا مي گيرد؟!
رئيس جمهور امري��كا اعلام ك��رد، نمي داند دس��تور جديدش مبني 
بر ممنوعي��ت ورود اتباع هفت كش��ور ب��ه امريكا تأثيري ب��ر نامزدي 
لس آنجلس در ميزباني المپي��ك 202۴ دارد يا نه. دونالد ترامپ كه به 
تازگي كارش را به صورت رس��مي به عنوان رئيس جمهور امريكا آغاز 
كرده است، در گفت وگو با شبكه راديويي west wood one اعلام 
كرد از لس آنجلس براي ميزباني المپيك 202۴ حمايت مي كند. ترامپ 
در جواب به اين سؤال كه دستور جديد مهاجرتي او چه تأثيري بر رأي 
اعضاي IOC در رابطه با ميزباني لس آنجلس ب��راي المپيك 202۴ 
خواهد داش��ت، به صحبت پرداخت و اظهار كرد: نمي دانم، اما با وجود 
همه اين مسائل، نكته مورد اهميت اين است كه بايد در كشورمان امنيت 

داشته باشيم. بايد بدانيم چه كساني به كشورمان مي آيند.

دنيا حيدري

سعيد احمديان

 شمشيربازي ايران چند سالي است که سير صعودي به خود گرفته است 
و علاوه بر اينکه از نظر س�طح فني پيش�رفت قابل توجهي داش�ته ايم، 
ملي پوش�ان اين رش�ته از جمله مجتبي عابديني مدال هاي ارزشمندي 
را در رقابت هاي مختلف براي کش�ورمان به ارمغان آورده اند. سابريست 
المپيکي ايران اين ب�ار در جام جهاني شمش�يربازي در پ�ادوواي ايتاليا 

مدال نقره را از آن خ�ود کرد و يک ب�ار ديگر توانايي هاي�ش را در عرصه 
جهاني ب�ه نماي�ش گذاش�ت. عابدين�ي همچني�ن در مراس�م اهداي 
مدال�ش پرچم ش�هداي آتش نش�ان را به همراه داش�ت ت�ا ارزش مدال 
او دوچندان ش�ود. تيم ملي شمش�يربازي دي�روز به ميهن بازگش�ت و 
مجتبي عابديني به رغم خستگي ناشي از سفر به س�ؤالاتمان پاسخ داد. 

چراغ خاموش مدال مي گيريم
گفت وگوي »جوان« با مجتبي عابديني، پس از کسب مدال نقره جام جهاني شمشيربازي

ايستادن با پرچم آتش نشانان روي سکو کمترين کار براي شهدا بود

اختلاف فدراسيون بسكتبال با درك بائرمن، سرمربي سابق تيم 
ملي از آن دست پرونده ها و حواش��ي ورزش است كه هنوز كسي 
به درس��تي از چند و چون آن خبر ندارد. در حالي كه فدراسيون 
مي گويد از بائرمن شكايت كرده و او را متهم مي كند، سرمربي سابق 
تيم ملي عنوان مي كند: »قرارداد من كاملًا حقوقي و بدون مشكل 
بود و نقصي نداشت. بندي هم در آن وجود داشت كه مي توانستم 

هر وقت خواستم قرارداد را فسخ كنم. وقتي شنيدم از من شكايت 
شده، تعجب كردم. كار در ايران بسيار برايم جالب و لذت بخش بود 
و گرفتن تصميم جدايي بسيار سخت، ولي مجبور بودم به خاطر 
خانواده  و دخترم كار در آلمان را قبول كنم. من چيز خاصي از طرح 
شكايت ايران نمي دانم فقط از شنيدن آن متعجب شدم و حالا بايد 

صبر و واكنش ها در اين خصوص را مشاهده كنم.«

از شکايت ايران تعجب كردم

اداي احترام متفاوت به شهداي آتش نشان
دربي 8۴ بي شك متفاوت از تمام ديدارهاي گذشته پرسپوليس و استقلال 
خواهد بود. ديداري كه هر لحظه آن مي تواند يادآور فداكاري ش��هدايي 
باشد كه غم از دس��ت دادن آنها هنوز هم تازه است. شهداي آتش نشان 
ساختمان پلاسكو كه قرار است در طول دربي نيم فصل دوم، تصوير آنها را 
روي پيراهن داور ميدان ببينيم. طراحي لباس داوران اين بازي با تصويري 
از آتش نشانان، بدون ش��ك اين بازي را متفاوت تر از همه رويارويي هاي 
قبلي سرخابي هاي پايتخت مي كند. آن ها عاشقانه براي ياري هموطنان 
خود شتافتند و بازنگشتند و حالا طراحي لباسي با نقش اين عزيزان براي 

داوران،  بهترين نوع يادآوري رشادت هاي اين قهرمانان است.

معماي دستياران کولاکوويچ
با ايران به دنبال خلق شگفتي ام

س�رانجام بعد از بررس�ي هاي متعدد، کولاکوويچ به عنوان سرمربي 
تيم ملي واليبال ايران انتخاب شد. مربي که هفته آينده براي امضاي 
قرارداد خود با فدراسيون واليبال و رسمي شدن مسئوليت جديدش 
به تهران مي آيد. حضور کولاکوويچ در اين مقطع براي امضا قرارداد و 
نظارت بر بازي هاي حساس مرحله پلي آف ليگ برتر واليبال و انتخاب 
بازيکنان برتر براي دعوت به اردوي تيم ملي اس�ت. اردويي که بعد از 
تعطيلات نوروز و براي حضوري مقتدرانه در ليگ جهاني برگزار مي شود. 
با روشن شدن تكليف نيمكت مربيگري تيم ملي، حالا بايد ديد رويكرد فدراسيون 
و سرمربي جديدش چيست؟ بسياري معتقدند كه تيم ملي نياز به جوانگرايي 
دارد. البته از او به عنوان مربي ياد مي ش��ود كه توجه ويژه به جوانان دارد. البته 
بايد در اين زمينه اختيار عمل كافي به او داده شود تا بتواند بهترين تصميمات 
ممكن را براي تيم ملي بگيرد، اما فارغ از كسب نتيجه، بايد به فكر تزريق بازيكنان 
جوان هم بود. با اين وجود، قبل از آن بايد تكليف دستياران كولاكوويچ مشخص 
شود. مسئله اي كه خسرو ابراهيم،  عضو هيئت رئيس فدراسيون در خصوص آن 
مي گويد: »كولاكوويچ قطعاً خودش دستيارانش را انتخاب مي كند و مربيان ايراني 
را به كولاكوويچ تحميل نمي كنيم. بايد صبر كرد و ديد علاقه به حضور مربيان 

ايراني در كنارش دارد يا از گزينه هاي ديگري استفاده مي كند.«
   چه کسي کنار سرمربي جديد مي نشيند؟

س��رمربي جديد تيم ملي واليبال ايران براي انتخاب دس��تيار ايراني خود 
گزينه هاي متعددي پيش رو دارد. خوان سيچلو مي تواند يكي از اين گزينه ها 
باشد. او بامداد امروز وارد تهران شده تا در خصوص وضعيتش مذاكره كند، 
البته گفته مي شود احتمال اينكه اين مربي به عنوان سرمربي يكي از تيم هاي 
جوانان، اميد، زير 23 سال يا حتي تيم »ب« انتخاب شود بيشتر است. پيمان 
اكبري و بهروز عطايي دو گزينه ديگر هستند. هرچند كه عطايي بايد تيم ملي 
جوانان را براي مسابقات جهاني آماده كند و اين شانس او را براي همراهي 
كولاكوويچ كمتر مي كند. اكبري،  سرمربي پيكان هم اگرچه تمركز روي 
تيمش را پيش مي كشد، اما گزينه خوبي است كه مي گويد هر جا فدراسيون 
صلاح بداند كار مي كند، اما بايد ديد نظر كولاكوويچ در اين زمينه چيست. آيا 
از گزينه هاي داخلي استفاده مي كند يا كادر خود را به همراه مي آورد. خصوصاً 

كه فدراسيون در نظر ندارد در اين زمينه گزينه اي را به او تحميل كند. 
   به آينده بسيار اميدوارم

سرمربي سابق صربستان در زمان حضورش روي نيمكت اين تيم به عنوان مربي 
و سرمربي ۱2 مدال در رقابت هاي مختلف كسب كرده و نتايج افتخارآفريني 
را رقم زده كه از جمله آن مي توان به برنز جام جهاني اشاره كرد. كولاكوويچ، اما 
هرگز موفق به كسب مدال المپيك نشده و اميدوار است اين موفقيت را با ايران 
به دست آورد: »من پيش از اين دو بار با تيم ملي كشورم يعني صربستان به ايران 
آمدم ،فرهنگ و غذاهاي ايران با كشورم فرق مي كرد. ايران فوق العاده و خيلي 
بزرگ است و من چيزهاي متفاوتي را در ايران ديدم كه نظرم را جلب كرد، اما 
اين بار با شرايطي متفاوت آمده ام. من اين بار به عنوان سرمربي تيم ملي به ايران 
مي آيم و تمام تلاشم را مي كنم كه بهترين نتيجه را بگيريم. تلاش مي كنيم و به 
آينده اميدوار هستيم. خلق شگفتي چيزي نيست كه به راحتي بتوان در مورد 
آن قول داد، اما تلاش مان را مي كنيم. همه با هم. من احترام خاصي براي ايران 
قائل هستم، چون بازيكنان بزرگي مانند موسوي، معروف و غفور را تربيت كرده 
است. نمي توان در خصوص جايگاه تيم هاي صحبت كرد؛ چون تيم هاي مختلف 
دنيا اهداف مختلفي دارند و يك توپ نتيجه مسابقات را تعيين مي كند. ايران زيبا 
است و مردمان مهرباني دارد. آنها خيلي واليبال را دوست دارند و اين خيلي برايم 
مهم است. چون واليبال براي من فقط يك شغل نيست، بلكه تمام زندگي من 

است، بنابراين خيلي خوب است كه در كشوري مانند ايران حضور دارم.«
   کولاکوويچ بهترين انتخاب بود

ولاديمير گربيچ، نايب رئيس پيشين فدراسيون واليبال صربستان و دبيركل 
فعلي كميته بازيكنان فدراسيون جهاني در خصوص انتخاب كولاكوويچ براي 
هدايت تيم ملي ايران مي گويد: »كولاكوويچ دقيقاً همان كس��ي است كه 
بازيكنان ايران احتياج دارند. او آرام است و به بازيكنانش اعتماد به نفس مي دهد 
و تيم ايران مي تواند با او مسيري موفقيت آميز را طي كند. البته به نظر مي رسد 
ايران به جوانگرايي هم نياز دارد، اما نبايد فراموش كرد كه بازيكن س��ازي و 
تغيير نسل يك پروسه طولاني است. يوگسلاوي در المپيك ۱996 آتلانتا با 
بازيكناني شركت كرد كه هيچ كس آنها را نمي شناخت ولي همين بازيكنان در 
المپيك 2000 سيدني، قهرمان شدند. هيچ چيز غيرممكن نيست مخصوصاً 
در المپيك. ايران، كشوري است كه فرهنگ بالايي در واليبال دارد و من معتقدم 

بايد براي المپيك تلاش كنيد. هيچ چيز دست نيافتني نيست.« 

خيلي براي اين طلا  تلاش كردم 
اميرحسين جمشيديان، ركابزن جوان تيم ملي دوچرخه سواري 
جوانان پس از كسب مدال طلاي رقابت هاي قهرماني آسيا گفت: 
»خيلي كار كرده بودم و انتظارش را داشتم كه در اين ماده مدال 
طلا بگيرم. من يك مسابقه در رشته اومنيوم هم دارم كه اميدوارم 
در آن نيز مدال طلا كسب كنم. البته مي دانم كه اين رشته بسيار 
سخت است، اما با كسب مدال طلاي اسكرچ انگيزه ام بيشتر شده 

و برنامه ريزي كرده ام تا به اميد خدا يك طلاي ديگر بگيرم.«

حيف شد طلا نگرفتم
ركابزن نقره اي تيم ملي دوچرخه سواري ايران در مسابقات جوانان 
آسيا اشتباه خود را باعث  دور ماندن از مدال طلا عنوان كرد. محمد 
رجبلو گفت: »خودم سهل انگاري كردم و متوجه نشدم كه ركابزن 
هنگ كنگي مانند من دو مرتبه توانسته گروه را بگيرد. حيف شد كه 
نتوانستم مدال طلا بگيرم. من واقعاً يك سال در هواي سرد و كثيف 
تهران تمرين كرده بودم، ولي نتوانس��تم بهترين مدال را بگيرم، 

اميدوارم اين مدال نقره به چشم مردم ايران بيايد.«

13 دونده ايران در جمع بهترين هاي آسيا
كنفدراسيون دووميداني آسيا اسامي برترين ورزشكاران سال 20۱6 
قاره كهن را اعلام كرد كه در اين ميان اسامي ۱3 دووميداني كار ايران 
به چشم مي خورد. حسن تفتيان، محمد ارزنده، علي ثمري، محمود 
صميمي، محمد صميمي، احسان خدادادي، كاوه موسوي، پژمان 
قلعه نويي، علي خديور، رضا قاسمي، مهدي زماني و سجاد هاشمي، 
دونده هاي ايراني حاضر در اين ليست هستند، همچنين اعضا تيم ۴در 

۴00 متر امدادي داخل سالن نيز جزو برترين هاي آسيا هستند.

شيوا نوروزي
   گفت وگو


